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{xtypo_quote}Hrvatska granica je u pro&scaron;lom broju objavila lanak &bdquo;Ciljevi i namjere op�ine Lupak za 2010.
godinu u kojemu je lupaki knez Marijan Vlasi�, izme�u ostalog, tvrdio da je sam, bez iije pomo�i,  projektirao i napravio put
Kara&scaron;evo-Klokoti, ukljuuju�i i dio puta koji pripada op�ini iz Kara&scaron;eva. Kara&scaron;evski knez Petar
Bogdan, me�utim, ima posve drugaije mi&scaron;ljenje. On ovako vidi situaciju:{/xtypo_quote}





Vezano za put koji spaja ova dva sela, kako je i kada ro�ena inicijativa za njegovu izgradnju?


Želja da se ovaj put napravi je stoljetna. Kako su na&scaron;i pretci nastojali i radili na tome da se ovaj put sauva, isto smo
i mi danas dužni napraviti. Prvi put je javno postavljen problem izgradnje puta Kara&scaron;eva-Klokoti na sastanku
predstavnika kara&scaron;-severinske županije s ambasadorom Rep. Hrvatske u Rumunjskoj Željkom
Kupre&scaron;akom. Na tom sastanku su sudjelovali i lanovi Rukovodi�eg odbora Zajedni&scaron;tva, a gosp. Mikola
Ghera, tajnik na&scaron;e organizacije, je predstavio svima prednosti koje bi hrvatska manjina imala nakon asvaltiranja i
povezivanja Kara&scaron;eva i Klokotia. Nakon toga smo saznali da se potrebna novana sredstva mogu dobiti preko
programa SAPARD, te smo se lupaki knez i ja dogovorili da to napravimo na mjeri 2.1, prije ulaska Rumunjske u EU.
Plan je uspio, dobili smo financiranje i put je asvaltiran, &scaron;to je za sada najvažnije. Ponavljam, to je bila želja sviju
nas, prof. Mikola Ghera je do&scaron;ao s inicijativom na tom sastanku, te kad je na�eno sredstvo za financiranje, lupaki
knez i ja smo dali svoj udio. Put je danas vrlo koristan svima nama i, naravno, svima vidljiv.


Da li mislite da izjava lupakog kneza prema kojoj je sam imao inicijativu i napravio put Kara&scaron;evo &ndash; Klokoti� 
može &scaron;tedjeti Vama kao javnoj osobi ?

Pa ne može mi biti &scaron;tetna ta izjava, s tim vi&scaron;e &scaron;to svatko  može bilo kad proitati na velikim plakatima
i u Klokotiu i u Kara&scaron;evu tko je zapravo napravio put. Bez sumnje, to nije mogla napraviti samo jedna op�ina,
trebala je suradnja obje op�ine i, naravno, oba kneza. Zakonski, ne smije&scaron; ni&scaron;ta raditi na prostoru koji ne
spada pod tvoju administraciji. Samo na osnovi ugovora može&scaron; zapoeti neke radove, &scaron;to znai da ova
druga strana sudjeljuje ili zna o emu se radi.

Budu�i da ja imam ugovor gdje smo se složili napraviti taj put, mene njegove rijei ne vrije�aju, niti ne iznena�uju. I nadalje �u
sura�ivati s knezom iz Lupaka za dobrobit svih Kara&scaron;evaka, ali istina je ta da sam ja otprije znao s kime moram
sura�ivati. Na postavljeno pitanje koji �e od nas dvojica biti predstavnik asocijacije izme�u mjesnog vije�a op�ina Lupaka i
Kara&scaron;eva, Marijan Vlasi� je rekao da to mora biti samo on, u protivnom ne�e prihvatiti da se put napravi. Dajte
zamislite, njemu je bilo važnije biti odgovorni za ovaj projekt, nego da se put napravi. Naravno, ja sam imao vi&scaron;e
interesa da se ovaj put napravi, a on je imao vi&scaron;e posla, mada u administraciju kara&scaron;evske op�ine ulaze tri
tre�ine puta, a u lupaku op�inu samo jedna. Meni je bilo važnije da se ovaj put napravi nego da se s njime prepirem oko
toga koji �e biti od nas dvojice odgovoran. Uvijek se doga�a da popusti onaj koji ima dobre namjere i ve�i interes da
ne&scaron;to napravi. 

&Scaron;to se tie izjave lupakoga kneza, velim, nisam niti iznana�en, a niti razoaran. Ta izjava se perfektno
uvr&scaron;tava u njegovu tipologiju. Nije mu prvi put kada kaže za ovaj put da je on sam to napravio, zbog toga nisam
iznena�en. Meni se ak ini simpatinim kada daje izjave u kojima sam sebe uvažava i hiperbilozira stvari koje je napravio.
Nije mi, dakle, dosadan, pa �u i dalje sura�ivati s njime jer ga dobro poznajem i onda mi je lak&scaron;e prona�i nain
suradnje. 

�ija je dužnost uzdržavati ovaj put? Lupaki knez tvrdi da grmlje i kopine koje smetaju vozaima moraju istiti obitelji koje imaju
livadu ili polje uz put.

Pro&scaron;le godine, navr&scaron;eno je pet godina otkako je napravljena recepcija za preuzimanje puta te se za njega
moraju brinuti obje op�ine i ujedno moraju snositi tro&scaron;kove za popravak i uzdržavanje. Kara&scaron;evska op�ina je
sklopila ugovor s jednom firmom koja je poistila i popravila put, kako ne bi SAPARD-ova komisija imala razloge zatražiti
nazad novce uložene za igradnju puta.

Ja ne ulazim u nain  na koji lupaki knez rije&scaron;ava probleme u lupakoj op�ini ili sa svojim mje&scaron;tanima. On
tamo može re�i sve &scaron;to ho�e, to je na njegovom teritoriju. Ja ovdje postupam onako kako smatram da je dobro i
zakonito. Sigurno, dužnost je svake obitelji da brine o svojim zemljama, ali glavna dužnost pripada nama kao op�ini, jer mi
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smo potpisali recepciju toga puta. Odgovarali smo za njega pet godina i imamo i dalje dužnost odgovarati.

Ako netko ne može ili ne želi poistiti mjesto potkraj puta, ne postoji zakonski nikakva mogu�nost natjerati ga da to uradi, a
niti novanu kaznu ne smije&scaron; mu dati. Zna se da put ulazi u administraciju mjesnog vije�a, stoga op�ina ima dužnost
oistiti &scaron;anceve i sve &scaron;to pretpostavlja uzdržavanje puta.

Prije intervjua istaknuli ste da ovaj put ima za Vas, osim ekonomske vrijednosti, i mnoge druge prednosti. Koje su one?

Ovaj put je nastao iz želje da ujedini na&scaron; kara&scaron;evski narod i, osim &scaron;to veže Kara&scaron;evo,
Klokoti i Nermi�, on povezuje i dvije na&scaron;e op�ine, kara&scaron;evsku i lupaku, u kojima živi najve�i dio
kara&scaron;evskog življa u Rumunjskoj. Osim ekonomske, put ima i vjersku ali i kulturnu vrijednost. To se može vidjeti i
po tome &scaron;to žitelji op�ine Lupak sudjeljuju u sve ve�em broju na vjerskim ili kulturnim zbivanjima u Kara&scaron;evu.
Duhovno blago, koje je nas sauvalo na ovim prostorima toliko stotina godina, cijenim vi&scaron;e od ekonomskog.

Koliko je lupaki knez po&scaron;tovao ugovor? 

Pa nije po&scaron;tovao sve toke ugovora. On je trebao svakim korakom obavje&scaron;tavati op�inu Kara&scaron;evo,
sve do zavr&scaron;etka radova. To &scaron;to nije uradio. Mi smo trebali imati u arhivi sve dokumente i ugovore vezane
za izgradnju puta, a to nam nedostaje. Ali, zauzvrat, posjedujemo dokument koji potvr�uje na&scaron; zajedniki rad i tu se
mogu vidjeti žigovi obje op�ine i potpisi oba kneza.

Kako vidite daljni odnos s lupakim knezom?

Vrlo dobar! On je javno govorio da je sam napravio put. Jednom prilikom, prije izbora, zapitao sam ga, vi&scaron;e u
&scaron;ali, da li možda želi kandidirati i u Kara&scaron;evu, ako ve� toliko nagla&scaron;ava da je napravio put
Kara&scaron;evcima. I nadalje sam otvoren za zajednike projekte, rado �u sura�ivati s njime jer bi nenormalno bilo
propustiti projekte korisne Kara&scaron;evu i Lupaku  samo zbog neke izjave.  Daleko od toga! S kolegama kao Marijan,
ne može ti biti dosadno...

A va&scaron;e povjerenje u njega?

Ja povjerenja imam samo u Boga! Sve ostalo analiziram racionalno i idem dokle je zakonski dozvoljeno.

Želite li jo&scaron; ne&scaron;to nadodati ovom na&scaron;em intervjuu?

Iako ne želim da ovo bude replika kolegi Marjanu, jednostvno mi je drago da �e  ljudi znati istinu. Ustvari, oni i znaju koja je
istina. Istina se može vidjeti i na plakatima, gdje jasno pi&scaron;e &bdquo;Beneficiar Consiliul Local al Comunei Lupac în
asociere cu Consiliul Local Cra_ovaî.  Sad &scaron;to je Marjan htio predstavljati tu asocijaciju, svaka mu ast. Da je mene
pustio, rado bih je predstavljao, isto kao i ostale projekte koji sam nakon toga uspje&scaron;no napravio. Me�utim, on je
vi&scaron;e volio da se put ne napravi , nego da ja budem odgovoran!


Hvala na razgovoru!


 


 


Slavita-Maria Muselin 
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